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Conceptverslag Bestuurlijk afstemmingsoverleg NHN (BAO) 
 

 
Secretariaat: Ontwikkelingsbedrijf Noord-Holland Noord 
  Bergerweg 200 
  1817 MN  Alkmaar 
 
Datum:  Woensdag 10 april 2019 
 
Aanwezig: J. Bond (voorzitter), T. Pennink (secretaris) 

B. Tap (Hoorn), J. Beemsterboer (Schagen), P. Slettenhaar (Castricum), P. Verbruggen 
(Alkmaar), H. Keur (Den Helder), T. Meskers (Hollands Kroon), H. Nederpelt 
(Medemblik), E. Heutink (Enkhuizen), R. Uitentuis (LTO), A. de Wit (Onderwijs), F. de 
Zeeuw (EF HbA) 
E. Vos, H. Groot, P. Taams, J. Paasman, M. Althuizen,  D. Bruinsma, M. de Boer, L. de 
Boer 

Afwezig: J. Nieuwenhuizen (Langedijk), 
Gasten:  N. Swellengrebel, A. Stam, B. de Steenhuijsen-Piters 
 
Verslag: W. Sint 
 

1. Opening en vaststellen agenda 
Welkom voor Friso de Zeeuw, die hier deelneemt namens het Economisch Forum Holland boven 
Amsterdam en voor Aad de Wit, die het onderwijs in de regio vertegenwoordigd. 
 
Met betrekking tot de agenda: 
Agendapunt 4 wordt een mondelinge terugkoppeling en als nazending is het monitoringsrapport 
public affairs rondgestuurd. Er zijn geen opmerkingen n.a.v. het monitoringsrapport. 
 

2. Mededelingen 
Ter informatie 
 

 Provinciale Statenverkiezingen 
In het kernteam is besproken om een gezamenlijk brief te sturen ten behoeve van de formatie. 
Vanuit de regio’s is hier vervolgens input op gekomen. Er wordt afgesproken dat men tot en 
met vrijdag 12 april de tijd heeft om input te leveren en dat op 15 april de brief nog één keer 
aan de regio wordt voorgelegd om uiterlijk 15 april einde van de dag verstuurd te worden.  
Dhr. Bond voegt toe dat op de avond van 10 april de formateurs met een advies komen en dat 
hoogstwaarschijnlijk de regio wordt uitgenodigd voor een gesprek. De vergadering spreekt af 
dat indien dat laatste het geval is, de volgende mensen de regio vertegenwoordigen: dhr. 
Verbruggen, dhr. Tap en mevr. Keur.   
 

 Woningbouw 
Het traject bestaat uit 2 onderdelen: de versnellingsopgave en de verdieping.  
Met betrekking tot de versnellingsopgave gaat op kosten van de provincie onderzoeksbureau 
Rebel Group aan de slag. Dat proces loopt inmiddels.  
Met betrekking tot de verdieping worden de volgende opmerkingen gemaakt: 
o Dhr. Pennink: Er is een uitvraag gedaan richting diverse bureaus om het verdiepende 

onderzoek te doen. Het bureau Rigo lijkt hiervoor de meest geschikte partij. Echter 
stagneert het proces nu omdat de middelen niet rond zijn.  
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o Dhr. Beemsterboer geeft aan dat het belangrijk is dat we voortgang met elkaar gaan 
boeken. Hij heeft het idee dat we nu tegen elkaar zeggen dat we het niet met elkaar 
willen onderzoeken.  

o Dhr. Bond geeft aan dat het traject rondom de versnellingsopgave de prioriteit zou 
moeten hebben en dat deze dan ook gaat helpen bij de onderbouwing van de 40.000 
woningen.  

o Dhr. Verbruggen benoemt dat de Rap’s inzicht geven in wat we kunnen en willen 
bouwen. En dat wat we moeten doen, ook gewoon gaan doen. Maar voor de verdere 
toekomst is er wel degelijk een onderbouwing nodig. Het is wel van belang om goed te 
kijken welke onderbouwing nog ontbreekt als we de Rap’s en bestaand onderzoek op 
elkaar leggen. Dat ontbreekt nu in de offerte van Rigo.  

o Dhr. Bond geeft aan dat de MRA echt gaat vastlopen in het binnenstedelijk bouwen en 
dat het echt wel richting Holland boven Amsterdam komt.  

o Dhr. De Zeeuw is het eens met dhr. Beemsterboer: een formele onderbouwing ten 
behoeve van de Ladder voor duurzame verstedelijking is noodzakelijk.  

o Dhr. Beemsterboer benadrukt het belang van snelheid.  
o Dhr. Verbruggen geeft aan dat de offerte van Rigo eerst duidelijker moet (er is immers al 

heel veel onderzocht dat voor de onderbouwing gebruikt kan worden) en biedt aan om 
het proces vlot te trekken.  

o De vergadering is het er mee eens dat er naast de versnellingsopgave ook een 
onderbouwing moet komen. Dhr. Verbruggen zorgt samen met dhr. Beemsterboer dat 
de vaart erin blijft.  

o Tot slot wordt opgemerkt dat het werkbezoek van minister Ollongren niet in kwartaal 2, 
maar in kwartaal 3 plaatsvindt.  
 

 Vitalisering verblijfsrecreatie 
Dhr. Pennink meldt dat er geen obstakels zijn om met de vitaliteitsscan te starten in 
Westfriesland en regio Alkmaar. Kortom, het proces is in beweging en gaat de goede kant op.  
 

3. Verslag  
Het verslag wordt zonder op- of aanmerkingen vastgesteld. 

 
4. Advies MAG 

Dhr. Pennink licht toe dat u de MAG heeft ingesteld om maatschappelijk draagvlak te creëren 
voor de regionale agenda. Onder andere woningbouwcoöperaties, onderwijsinstellingen en het 
bedrijfsleven zitten daar aan tafel. Men heeft zeer betrokken het gesprek gevoerd over de RES. 
Echter is het wel van belang dat de governance richting het BAO geregeld moet worden. De 
notitie die naar aanleiding van het overleg gemaakt is, leverde dusdanig veel input op dat de 
notitie is teruggetrokken van de BAO agenda.  
Het is belangrijk dat de RES wel een bestuurlijke verantwoordelijkheid blijft en dat de MAG niet 
alleen voor de RES gebruikt wordt.  
 

5. Huisvesting arbeidsmigranten 
Dhr. Meskers geeft aan dat er in Haarlem een bestuurlijk overleg heeft plaatsgevonden en dat de 
bereidheid er is om met elkaar het pad te verkennen. De Kop doet het aanbod om de kennis die 
reeds is opgedaan in de Kop over te brengen naar de andere regio’s. Graag hoort hij van Alkmaar 
en Westfriesland hoe de vlag er daar bij hangt. 
 
Dhr. Bond meldt dat de financiële toezegging van de provincie afhankelijk is van of de regio het 
nu als geheel doet. Hij vraagt of de werkgroepen in Westfriesland en Alkmaar al van start zijn. 
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Dhr. Verbruggen geeft aan dat regio Alkmaar meegaat in wat er is voorgesteld en graag gebruik 
maakt van het aanbod van de Kop. Alkmaar zal starten met het invoeren van het 
registratiesysteem en gelijktijdig gaan zoeken naar geschikte huisvestingslocaties. 
 
Dhr. Nederpelt bekent dat Westfriesland een slow start heeft gemaakt, maar dat het inmiddels 
beter georganiseerd is en dat er ook bestuurlijk goede dekking is. Ambtelijk ziet men echter nog 
steeds beren en ook blijft het voor Westfriesland belangrijk dat er ruimte in het onderzoek zit 
voor verbreding richting expats. 
 
Dhr. Pennink geeft aan dat dhr. Kramer €10.000,- heeft toegezegd. Niet vanuit het Economisch 
Forum HbA, maar vanuit een aantal bedrijven.  
 
Mevr. Uitentuis meldt dat LTO  een bijdrage van €5.000,- zal doen. 
 
De heer Bond constateert dat daarmee de financiële uitdaging voor de regio’s afneemt en de 
werkgroepen van start kunnen gaan.   
 

6. Lobby 
Er zijn geen op- of aanmerkingen op de agenda van het bestuurlijk lobbyoverleg. 

 
7. Uitvoeringsprogramma Ambitiedocument HbA 2040 

Dhr. Swellengrebel geeft aan dat het niet lukt om de besluiten die genomen zijn in het BAO tot 
uitvoering te brengen. In het BAO was er commitment om geld op tafel te leggen en ook de 
provincie heeft een toezegging gedaan. Daarnaast speelt dat elke subregio bezig is met zijn eigen 
agenda. Het is in de regio’s al een uitdaging om voor de regionale agenda’s middelen op tafel te 
krijgen, als daar bovenop ook nog geld gevraagd wordt voor HbA, dan strandt het proces. Voor 
elke bovenregionale urgentie moeten in 18 gemeenteraden aparte besluiten worden genomen. 
Een kwartiermaker kan wel aan de slag om de uitvoering voor de langere termijn te borgen.  
Dhr. Verbruggen vraagt of die subregionale agenda’s zoveel afwijken? Zet de mensen van die 
agenda’s bij elkaar en zoek naar wat wel kan. Hij erkent dat de financiën echt een probleem zijn. 
Dhr. Tap vindt dat we niet de boodschap naar buiten moeten uitdragen dat we stil staan. 
Arbeidsmigranten, wonen, etc. dat loopt. We zijn begonnen, draag dat ook uit. In Westfriesland 
heerst de angst dat er straks 2 gremia zijn die overlappen. Daar zit de angst en dan komt er geen 
geld op tafel. Toewerken naar financiële middelen voor 2020 is realistischer.  
Dhr. Meskers geeft aan teleurgesteld te zijn. Hij snapt dat er geen dingen dubbel gedaan moeten 
worden. Willen gemeenten nu wel of niet investeren in regionale samenwerking?  
Mevr. Keur vindt dat we de boot missen als we nu niet doorgaan. Regio’s elders in het land 
kunnen het wel, wij blijven in subregio ’s hangen. Op dat niveau doen we zo landelijk of Europees 
zeker niet mee.  
Dhr. Verbruggen geeft aan dat het belangrijk is om draagvlak te hebben. De Focusagenda vraagt 
ook extra geld. In dat draagvlak kan nu niet gestapeld worden. Ook op andere vlakken moeten 
gemeenten de portemonnee trekken. 
Mevr. De Boer vraagt zich af hoe die plus nu bereikt gaat worden. De mensen van de 
Focusagenda en Pact zitten vol en gaan geen werkzaamheden voor HbA doen.  
Dhr. Bond vat het als volgt samen: met betrekking tot het ambitiedocument HbA trappen we op 
de rem met uitzondering van de Kop Werkt, Focusagenda Regio Alkmaar en Pact 7.1 en daar 
moeten we de overeenkomsten zoeken. En die zitten in wonen, arbeidsmigranten en 
bereikbaarheid. Breng nog scherper in kaart wat je daarvoor nodig hebt. Bespreek dit eerst hoog-
ambtelijk. Werk toe naar de begrotingsbehandeling in het najaar zodat je het 1 januari 2020 het 
financieel rond hebt. In de subregionale programma’s zit geld. Daar moet het geld uitkomen om 
het gezamenlijk te doen.  
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Dhr. Meskers geeft aan dat we aan de slag moeten en dat geld niet het argument kan zijn. Voor 
het sociaal domein wordt het geld zo overgemaakt. Mevr. Keur geeft aan dat het proces met 
betrekking tot de kadernota loopt, dus er moet nu wel bereidheid zijn om het op deze manier te 
doen. 
 
De vergadering stemt in. 
 
Dhr. Beemsterboer constateert dat deze bereidheid nu voor de 4e of 5e keer wordt uitgesproken. 
Er zit totaal geen gang in. Hij vraagt zich af hoe we dit structureel oplossen. Dhr. Bond benoemt 
nogmaals dat er geld in de subregionale programma’s zit. Dhr. Beemsterboer geeft dat er 
daardoor geen ambtelijke capaciteit komt.  
 
Dhr. Bond besluit de discussie met de opmerking dat hier een bestuurlijke verantwoordelijkheid 
ligt, de ambitie is er. In oktober komt het ambitiedocument terug op de agenda. Dan zal worden 
aangegeven welke onderwerpen er in 2020 op de agenda staan. 
 

8. Resultaten destinatiemarketing Holland boven Amsterdam (presentatie bijgevoegd) 
Adriana Stam (Ontwikkelingsbedrijf NHN) geeft een presentatie van de resultaten van de 
destinatiemarketing Holland boven Amsterdam.  
 
Naast de presentatie meldt mevr. Stam dat er zorgen zijn om het tekort aan verblijfs-
accommodaties. Dhr. Verbruggen vraagt of HbA ons kan helpen om inzichtelijk te krijgen waar 
dan behoefte aan is. Mevr. Stam meldt dat er een tussenevaluatie komt welke het één en ander 
duidelijk maakt. Het gaat met name over accommodatie voor koppels en gezinnen met jonge 
kinderen.  
 
Dhr. De Wit geeft aan dat hij de website prachtig vindt en vraagt zich af of er niet iets soortgelijks 
moet komen voor het aantrekken van nieuwe medewerkers. Dhr. Pennink geeft aan dat dit zeker 
kan en benoemd de komst van het European Medicine Agency als voorbeeld. Hier is informatie 
van de destinatiemarketing HbA gebruikt om niet alleen de Europese School in Bergen aan te 
prijzen, maar de gehele regio als aantrekkelijk woonklimaat.  
 
Dhr. Tap merkt op dat het daarom zo goed is dat er voor gekozen is om de regio één naam te 
geven.  
 

9. Rondvraag en sluiting 
Mevr. Keur stelt een aantal vragen omtrent de brief in het kader van de formatie. Dit is verwerkt 
onder het desbetreffende agendapunt (2).  


